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Velkommen og åpning 

 

1. Godkjenning av innkalling og saksliste 

Innkalling publisert i Moss Avis 19.02.2025 og samtidig på DNT Vansjø sine nettsider og facebook sider. 

Sakslisten framkommer i nedenstående punkter.  

Forslag til vedtak: Innkalling og saksliste godkjennes uten merknader. 

 

2. Valg av møteleder 

Forslag til vedtak: Styrets sekretær velges som møteleder. 

 

3. Valg av referent 

Forslag til vedtak: Daglig leder velges til referent. 

 

4. Valg av tellekorps 

Forslag fremmes på årsmøte på to av de fremmøtte. 

 

5. Valg av to medlemmer til å underskrive protokollen: 

Forslag fremmes på årsmøte på to av de fremmøtte. 

 

6. Godkjenne årsberetningen for 2024 

Foreningens årsberetning for 2024 framkommer i årsmøtedokumentene og blir gjennomgått ved å peke 

på sentrale punkter i beretningen. 

Forslag til vedtak: Årsberetningen for 2024 for DNT Vansjø vedtas som fremlagt. 

 

7. Godkjenne revidert årsregnskap for 2024 

Foreningens regnskap og balanse for 2024 framkommer i årsmøtedokumentene. Der er også inntatt 

dokumentet « Regnskapsførers uttalelse om utarbeidelsen av årsregnskapet for 2024» I henhold til 

retningslinjer fra Brønnøysundregisteret kreves ingen ekstern revisor i forening med mindre enn 7 

millioner i omsetning.  

Forslag til vedtak: Foreningens regnskap og balanse pr. 31.12.2024 godkjennes som framlagt med et 

overskudd på kr. 309.161,00. Overskuddet tillegges foreningens egenkapital. 

 

8. Godkjenne budsjett for 2025 

 

9. Behandle innkomne forslag til årsmøtet 

Innkomne forslag: - Opprettelse av kontrollnemd (Forslagstiller Helge Jodalen) 

 

10. Valg av medlemmer til styre og valgkomite 

Valgkomiteens innstilling framkommer i årsmøtedokumentet. Foreslåtte kandidater gis anledning til å 

presentere seg. 

 

 



  



 

Vedtatt på konstituerende generalforsamling 13. januar 2009 og revidert 7. febrar 2012, 2. mars 2017 og 6. 

mars 2019. 

  

  

§ 1 FORMÅL  

DNT Vansjø skal arbeide for å legge forholdene til rette for et enkelt, aktivt, allsidig og naturvennlig 

friluftsliv – og for sikring av friluftslivets natur- og kulturgrunnlag. 

  

§ 2 TILHØRIGHET 

DNT Vansjø er tilsluttet Den Norske Turistforening (DNT). DNTs vedtekter er overordnet. 

  

§ 3 FORENINGENS VIRKE 

Etter formålet skal foreningen arbeide med å: 

  

Arrangere turer og møter.  

Tilrettelegge stier, raste- og leirplasser.  

Formidle informasjon som kan øke interessen for natur og friluftsliv.  

Samarbeide med andre natur-, frilufts-, kultur- og miljøorganisasjoner.  

Arbeide for sikring og vern av natur og friluftsområder innenfor foreningens virksomhetsområde.  

 

§ 4 MEDLEMMER 

Medlemmer er de som har gyldig medlemskap i DNT og bor i en av kommunene Våler, Råde og Moss – 

eller som bor et annet sted og ønsker å være medlem i DNT Vansjø. 

  

§ 5 KONTINGENT 

DNT sentralt står for fastsetting og innkreving av medlemskontingenten. 

  

§ 6 SIGNATUR 

Foreningen forpliktes ved underskrift av leder og et styremedlem i fellesskap, eller av fire av styrets øvrige 

medlemmer i felleskap. 

  

§ 7 ÅRSMØTE 

Årsmøtet skal holdes innen utgangen av mars måned og innkalles med minst tre ukers varsel ved annonse 

i lokalpressen og/eller ved skriv til hvert enkelt medlem. Saker som skal behandles, må være innkommet 

til styret senest to uker før møtet. 

  

Årsmøtet skal: 

Godkjenne innkalling og saksliste 

Velge møteleder. 

Velge referent. 

Velge to til å underskrive protokollen. 

Behandle foreningens årsberetninger. 

Behandle foreningens regnskap i revidert stand. 



Vedta foreningens arbeidsprogram og budsjett. 

Behandle innkomne forslag med styrets innstilling. 

Velge: 

a. Leder for to år. 

b. Nestleder, sekretær og tre styremedlemmer for to år.  

c. To varamedlemmer for ett år. 

d. Valgkomité bestående av 3 medlemmer valgt for tre år. Det velges slik at ett medlem skiftes ut årlig 

Årsmøtet bestemmer fremgangsmåten for stemmegivning. Det kan forlanges skriftlig avstemning. Alle 

valg gjøres med alminnelig flertall. Ved stemmelikhet har møtelederen dobbeltstemme. 

 

§ 8 EKSTRAORDINÆRT ÅRSMØTE 

Ekstraordinært årsmøte kan sammenkalles av styret, og må sammenkalles når minst 1/5 av foreningens 

medlemmer forlanger det. 

 

§ 9 STYRETS OPPGAVER 

Foreningens ledelse og midler forvaltes av styret i henhold til vedtekter og årsmøtevedtak. Foreningens 

leder har den daglige ledelse og leder styrets møter og forhandlinger. 

Leder innkaller til styremøter så ofte som behovet tilsier, eller når minst tre av styremedlemmene 

forlanger det. 

Styret fatter sine avgjørelser med simpelt flertall. Ved stemmelikhet har leder dobbeltstemme. Styret er 

beslutningsdyktig når minst fire av medlemmene er til stede. 

Varamedlemmene innkalles til alle styremøter og har tale og forslagsrett, men kun stemmerett når 

styremedlemmer har forfall. 

Sekretæren fører protokoll over alle styremøter og medlemsmøter.  

Foreningens regnskap føres av eksternt regnskapsbyrå, og styret er ansvarlig for at foreningens midler er 

sikret på en forsvarlig måte. Styret godkjenner regnskapet som legges frem for årsmøtet. 

Gruppeledere som er valgt/godkjent av styret, innkalles med tale- og forslagsrett til jevnlige 

samarbeidsmøter og er underlagt de samme taushetsregler som øvrige varamedlemmer og medlemmer i 

styret. 

 

§ 10 VEDTEKTSENDRING 

Forandringer i foreningens vedtekter kan bare vedtas på ordinært årsmøte med 2/3 flertall. Forslaget til 

vedtektsendring må være innkommet til styret minst to uker før årsmøtet. 

 

§ 11 OPPLØSNING 

Oppløsning av foreningen kan bare vedtas av to ordinære påfølgende årsmøter med ¾ flertall hver gang. 

Forslaget om oppløsning skal sendes alle foreningsmedlemmer minst 2 uker før hvert årsmøte avholdes. 

Ved en eventuell oppløsning overdras foreningens midler til Den Norske Turistforening.  

 

  



 

DNT Vansjø har lagt bak seg et nytt og godt driftsår. Stort sett har planlagte aktiviteter vært gjennomført med god 

oppslutning og uten uhell av noe slag. Vi har nådd ut med tilbud og aktiviteter til medlemmer, skoleelever og 

andre interessenter i alle de 3 kommunene Moss, Våler og Råde hvor vi har nedslagsfelt. Aktivitetene varierer fra 

kyst til innland og skog, på fjellet og vi har tilbud for alle årstider.  

Medlemsveksten har fortsatt i 2024 og foreningen hadde ved nyttår 24/25 3104 medlemmer. 

 

 

Årsmøtet ble avholdt13. mars 2024 på Skihytta med 44 medlemmer til stede. Valget ga som resultat følgende styre: 

Leder:  Aina Kaupang (Valgt for 2 år) 

Nestleder: Siv Jahr (Ikke på valg - 1 år igjen) 

Sekretær: Espen Pollen (Valgt for 2 år) 

Styremedlem:  Grete Lund (Valgt for 2 år) 

Styremedlem: Thorbjørn Eriksen (Ikke på valg - 1 år igjen) 

Styremedlem:  Alan Mamshi (Ikke på valg – 1 år igjen) 

Varamedlem: Yazam Nemar (Valgt for 1 år) 

Varamedlem: Maren Kristine Innleggen (Valgt for 1 år) 

 

Valgkomiteen består etter valget av følgende medlemmer: 

Ashna Mamshi 

Øystein Kjærnes 

Jørn Olsen 

 

Ledere for aktivitetsgrupper: 

Barnas turlag:   Inger J. E. Moseby   

DNT Vansjø junior:  Inger J. E. Moseby  

DNT ung:   Inger J. E. Moseby  

Turgruppa:   Grete Lund og Espen Pollen 

Sti- og dugnadsgruppa:  Helge L. Jodalen, Olaf Blomberg 



Gapahukgruppa:  Sigurd Karlsen 

Skiltprosjekter:   Kjell Magnussen 

Utkikkstårn Råde:  Graham Nelson og Oddvar Kristoffersen 

Turskøytegruppa:  Øyvind K. Strandman 

Havkajakkgruppa:  Nils-Jørgen Kraft 

Hyttekomite Ravnsjø:  Irene Sandstad 

UT-gruppa:   Jørn Holøkken 

HMS-ansvarlig:   Siv Jahr 

Miljøvernkontakt:  Øystein Kjærnes 

 

Daglig leder Evy Skulstad sluttet i jobben 30. juni. Avslutningfest for Evy ble avholdt i Nesparken 20. juni og 

mange av de frivillige deltok. Arbeidet med å finne en erstatter ble utført av en arbeidsgruppe bestående av Espen 

Pollen, Siv Jahr og Grete Lund. Styreleder Aina Kaupang bisto med et stort arbeid i administrasjonens oppgaver 

frem til ny daglig leder ble ansatt.  

Etter en omfattende søknads- og intervjurunde ble Svein Olsen innstilt som ny daglig leder. Olsen startet opp 1. 

desember, men jobbet en dag pr. uke i perioden oktober og november for å hjelpe til med prekære oppgaver. 

Inger Johanne Ervik Moseby 50% stilling innen sektoren barn og unge. Hun la ned betydelig innsats i den 

perioden foreningen var uten daglig leder.  

Styret er imponert over alt frivillighetsarbeid som legges ned i foreningen og takker alle for innsatsen i 2024! 

 

Det har gjennom 2024 vært av holdt 9 styremøter og vi har behandlet 79 saker. Etter godkjenning i påfølgende 

styremøte legges referatet fra styremøtene på nettsiden. Personellsituasjonen har hatt fokus i 2024 og arbeidet 

med å tilsette ny daglig leder.  

Styreleder trakk seg i august, og nestleder Siv Jahr overtok ansvaret frem til årsmøtet. Styret har utført mye 

administrativt arbeid frem til ny daglig leder tiltrådte og har tatt mye av styrets kapasitet i perioden. 

I styremøtene møter de faste medlemmene, varamedlemmer (frivillig deltakelse) og daglig leder. 

Foreningen  har profilert DNT Vansjø med stands på Bygdedagene i Våler, Mossedagene, Høyda-markedet og 

Halmstad-markedet. 

Styret har fått innspill om nye lokaler, men dette ble nedstemt i styremøte (ref sak 19/24). Styret er opptatt av at 

arbeidet med å finne egnede lokaler fortsetter da det er viktig for effektiv drift av foreningen. Det oppfordres til at 



gruppen som tidligere er nedsatt, evt. en ny utvidet gruppe, lager en kravspesifikasjon om hva vi ønsker å anskaffe 

oss før vi tar saken videre. Det er forskjellige behov fra grupper som må tas hensyn til, samt økonomien i dette.  

 

DNT har justert medlemsåret slik at tallene fra 2023 til 2024 ikke er helt sammenlignbare. Medlemsåret ble 

avsluttet 31. august i 2024, mot 31. oktober tidligere. Dette vil påvirke statistikken i en overgangsperiode. Vi har 

derfor valgt å ikke legge ut analyser i år da de vil gi feil informasjon.  

Men generelt er medlemsutviklingen er positiv og pr. avslutningen 31/8 hadde DNT Vansjø 3104 medlemmer. 

Dette er høyere enn året før, selv om perioden er annerledes.  

 

Det er avholdt to samarbeidsmøter med gruppelederne, 3. juni og 23. september. Møtene sikrer god 

informasjonsutveksling mellom gruppene og det framkommer alltid tanker og ideer som utvikler aktiviteten 

videre.  

 

Årets sliterfest ble avholdt 21. november på Riis cafe i Moss. Det ble servert julemat og kaker/kaffe. Gave til 

frivillige ble det nye kartet Værne Kloster og et par Kvikk lunch. Styret var ansvarlig for organisering. Den nye 

daglige lederen Svein Olsen ledet kvelden.  57 var påmeldt.  

 

Medlemsmøte ble avholdt 13. januar i Samfunnssalen i Moss. Foredragsholder var den kjente polfareren Liv 

Arnesen ned foredraget «I medvind og motvind i Arktis og Antarktis» 

 

Vansjøtraveren har vært distribuert til alle medlemmer sammen med Fjell & Vidde nr. 1-24.  Alle våre aktiviteter 

er beskrevet i Vansjøtraver’n og gjennomført så langt det har vært mulig. Bladet har også vært delt ut ved diverse 

stands og arrangementer.  

Tilbakemeldingene fra gruppene har vært at det er vanskelig å detaljplanlegge aktivitetene så lang tid i forveien. 

Det er sannsynligvis også få som benytter utgaven utover i året. Det har derfor vært ytret ønske fra flere hold at 

Vansjøtraveren blir gjort om i 2025. Daglig leder endrer dette og vil presentere foldere for hver gruppe, både trykt 

og nedlastbare format, og la bladet ha innhold i artikkelform.   

 



Gruppa har i perioden bestått av Ingrid Peterson, Thorbjørn Eriksen, og Jørn Holløkken. 

Fire nye turer er lagt inn på UT.no sine sider for turforslag. En padletur fra Hestevik, og ut til Sundkjeften og 

tilbake til utgangspunktet. En fottur i Råde og en i Våler, i tillegg til en sykkeltur i Rygge. Nettmøter i regi av DNT 

sentralt har gruppa også deltatt på. Ellers avtales turer pr. telefon og melding hva nye turforslag til UT.no angår.  

 

 

Barnas Turlag er et tilbud til barn mellom 0-12 år. Gruppa planlegger varierte og spennende turer i Moss, Råde og 

Våler hele året. Vi koser oss med de nære og lettvinte turene. For at så mange som mulig kan bli med så legger vi 

de fleste aktivitetene i nærområdene. Høydepunkter fra tur året med Barnas Turlag er blant annet 

Fuglekassesnekring på Høyda, Kveldsmattur til Risseløypa i Råde, Spikking av seljefløyter i Nesparken og Sopptur 

på barnas premisser i Mossemarka. Engasjementet til barn og foreldre er stort, og vi er stolte over å kunne tilby 

varierte turer og aktiviteter i Barnas Turlag. 

 

Junior-gruppa er et tilbud til barn og unge mellom 10-15 år. De fleste aktiviteter er med foreldre/foresatte som 

ledsager. Målsetningen er varierte aktiviteter med fokus på mestring, felleskap og gode naturopplevelser. 

Juniorgruppa hadde tilbud om 6 aktiviteter på programmet i 2024. Juniorgruppa har hatt blandet oppmøte og er 

en aldersgruppe vi ønsker å blåse mer liv i fremover. Det har vært mange positive tilbakemeldinger og interesse for 

kreative aktiviteter som matlaging på bål og grottetur. Dette tar vi med oss i videre planlegging. 

 

Det ble som vanlig gjennomført tre Friluftsskoler i distriktet vårt (Moss, Råde og Våler) i 2024. Friluftsskolen er et 

ferietilbud i nærmiljøet for barn og ungdom, 10-13 år. Målet med Friluftsskolene er å gi barn og unge en positiv og 

lystbetont introduksjon av friluftsliv i nærmiljøet og legge grunnlag for sunne og gode friluftsvaner. Deltakerne får 

gjennom opplegget grunnleggende innføring i friluftsliv med ferdsel i naturen, allemannsretten, innføring i kart 

og kompass samt kunnskap om oppsett av leir. Padling i Vansjø er også en del av friluftsopplevelsen på 

Friluftsskolene. Våre ledere Bjørn Christensen og Per Olav Tveit har lang erfaring med Friluftsskolen og har med 

seg eksterne ledere som bistår. 

Friluftsskolen i Råde hadde 28 deltagere og ble lagt til Amundbukta i Råde 24-27 juni. 

Friluftsskolen i Moss hadde 31 deltagere og ble lagt til Holmsbu og Elverhøy 29 juli - 1 august. Denne 

Friluftsskolen er et samarbeid med Oslofjorden Friluftsråd, Moss kommune og DNT Vansjø. 



Friluftsskolen i Våler hadde 30 deltagere og ble lagt til Mellom Ros 5-8 august. Våler kommune tilbyr dette som et 

gratis ferietilbud for barn og unge i nærmiljøet. 

Det var svært gode tilbakemeldinger fra deltagere og mange barn har sine første erfaringer med friluftsliv på 

Friluftsskolen. Dette synes vi er flott. 

 

DNT Vansjø Ung er et tilbud til unge mellom 13 og 18 år. Ung gruppa arrangerte matlaging på bål i Nesparken, 

med matretter fra hele verden. Det ble også satt opp arrangement med volleyball og pizza i sommer som måtte 

avlyses da kun en ungdom var påmeldt. Våre arrangementer for ungdom markedsføres bredt og er basert på 

informasjon vi innhentet fra ungdomsskoler i 2023. Grunnet svært lavt oppmøte og mangel på frivillige i denne 

gruppen har aktiviteter med Ung gruppa dessverre blitt nedprioritert i 2024. Vårt ønske for denne gruppen er å 

skape aktiviteter som engasjerer ungdommen og øker interessen for friluftsliv. Dette er noe vi vil fortsette å 

strekke oss mot. 

 

 

 

I 2024 ble det gjennomført 14 nærturer, derav 3 sykkelturer, 2 fjellturer, en med overnatting og 9 treningsturer i 

forkant, og 1 fjelltur uten overnatting, 1 kanotur for seniorer og 1 generasjonstur. De fleste turene viser at det er 

variabler mht antall deltagere. 

1.april – Nærtur - Påsketur til Armroåsen i Svinndal 

7. mai – Oppstart – Trening til helgetur til Norefjell 

8. mai – Nærtur - Markering Bernstøtte, Våler 

9. mai – Nærtur – Sykkel kveldstur, Fuglevik og Festelandet 

26. mai – Nærtur – Kjellandsvik, Jeløya 

1. juni - Nærtur – Lysakerelva, Lysaker 

2. juni – Nærtur – Grønn tur, Moss 

9. juni – Nærtur Sykkeltur Horten – Åsgårdstrand 

9. juni – Nærtur – Ordførertur i Våler 

19. juni – Kanotur - seniorer i Vansjø, Våler 

6. – 7. juli Fjelltur – Helgetur med trening i forkant, Norefjell 

10. august – Fjelltur – Dagstur til Haglebu/Nordbygda 

18. august – Nærtur – Sykkel, Såner og Hølen, Follo 

25. august – Strømnesåsen, Råde 

26. september – Nærtur – Kveld, Såna/Hølenselva, Follo 

29. september – Nærtur – Tangen Nordre Jeløya, Moss 

1. oktober – Bjørnehula, Jeløya 

6. oktober – Nærtur – sopptur 



27. oktober – Nærtur Kjesebotnmåsan, Våler 

8. september - Nærtur – Krigshistorietur, Våler 

Vi har hatt to møter for turlederne, (27 mai og 24. september) med målsetting om å få større samhold, og 

fellesskap blant turlederne, utveksle turer, tips og erfaringer. Komme med innspill på ønsker om kurs/aktiviteter. 

Arbeidet fortsetter i 2025. 

Vi gleder og til nye spennende eventyr sammen med DNT medlemmer og turvenner i 2025. 

 

DNT Vansjø AKTIV er en ny etablert turgruppe i DNT Vansjø, med oppstart 16.10.2024.  

AKTIV skal være en turgruppe for «spreke» DNT-medlemmer, som ønsker litt mer fart og lengde på turene, og 

som forutsetter at deltagerne har god fysisk form og turerfaring. Det legges opp til kveldsturer på 2-3 timer med 

tempo og lite pauser. Man skal bli svett på ryggen, det skal være sosialt og i et hyggelig fellesskap. I helgene går vi 

lengre turer på 5-7 timer i variert terreng. Disse turene er mer i moderat tempo, men man må være vant til å 

bevege seg jevnt over tid. Det jobbes med rekrutering av flere turledere, og flere har meldt interesse. 

Per dags dato har vi; 

5 turledere fra DNT Vansjø, som deltager aktivt i gruppa. 

1 turleder fra Nedre Glomma 

1 turleder fra Indre Østfold 

Ca 10 aktive turdeltagere har meldt interesse for turlederkurs 2025. 

Følgende arrangement ble avholdt i 2024; 

16.10.2024: Etableringsmøte i DNT Vansjø’s lokaler. 

29.10.2024: Hodelykttur, Molbekk, 8,5 km 

03.11.2024: Larkollenmarka, 20 km 

12.11.2024: Hodelykttur, Søndre Jeløy 10 km 

03.12.2024: Hodelykttur, Mossemarka syd, 7 km + juleavslutning på Noreødegården 

 

En utfordrende vintersesong 

Vinteren 2024 var krevende for skøytefolket. Store snømengder la seg tungt på isen, noe som gjorde 

skøyteforholdene vanskelige. Vi startet sesongen optimistisk og brøytet Lødeng naturisbane fire ganger i januar til 

stor glede for skøyteløperne. Dessverre medførte den tunge snøen store utfordringer, og etter å ha slitt ut både 

DNT sin egen ATW og to maskiner lånt fra Moss kommune, måtte vi gi opp. Snøen vant slaget om isen denne 

sesongen. 

Hvalsafari i Mossesundet 

13. januar dro turlederne ut for å vurdere isforholdene i Mossesundet. Dessverre var isen ikke tilfredsstillende for 

fellesturer. Imidlertid gjorde gruppa en unik oppdagelse: en 12 meter lang vågehval, fastfrosset i isen. Bilder ble 

tatt, og historien om DNT Vansjø sin "hvalsafari" fikk stor oppmerksomhet i media over hele landet. 



Plumpekurs for Torderød skole 

Torderød skole ønsket at vi skulle arrangere et plumpekurs for deres elever. 29. februar møtte 35 elever og flere 

lærere opp i Holmsbu bukt. Etter en grundig sikkerhetsgjennomgang fikk elevene muligheten til å teste hvordan 

det er å falle gjennom isen og komme seg opp igjen. 

Ordinært plumpekurs 

Den 9. mars gjennomførte vi vårt ordinære plumpekurs med 12 deltakere. De fikk verdifull trening i egenredning 

og kameratredning under trygge og kontrollerte forhold. 

Sesongstart 2024-25 

Sesongen 2024-25 startet med plumpekurs på Vaskeberget 28. september. Med 15 grader i vannet og 12 deltakere, 

inkludert to fra Kongsberg, ble det et vellykket og lærerikt arrangement. Mange deltakere prøvde å plumpe flere 

ganger for å teste oppdrift og utstyr. 

Turledermøte og fellessamling 

Første turledermøte fant sted 28. oktober med 16 av 21 turledere til stede. Disse møtene er viktige for å repetere og 

friske opp kompetanse om utstyr, iskunnskap og sikkerhet, samt for å sikre en felles standard for turene. Vi 

bestemte at en egen turledertur med øvingsmomenter skulle arrangeres før fellesturene startet. 

Turskøytekvelden på Tykkemyr 

Den årlige turskøytekvelden ble arrangert 27. november. Med lånt kantine og et publikum på rundt 100 

skøyteinteresserte, ble kvelden en suksess. Hovedtemaet var "Turskøytelivets gleder", og Carl Andre fra Strømstad 

holdt et informativt foredrag om "Turskøyting i grenseland". Arrangementet fikk meget gode tilbakemeldinger. 

Tidlig islegging, men ustabile forhold 

Kulden kom i november, og turledere var på isen allerede 20. november, med mange fine turer i Enebakk, 

Østmarka, Hurumlandet og Rakkestad. Lødengfjorden frøs rekordtidlig, rundt 1. desember, men forholdene var 

ustabile og oppfylte ikke kravene til fellesturer. 

Oppsummering av sesongen 

I 2024 ble det dessverre ingen arrangerte fellesturer, men vi fikk brøytet Lødeng tidlig i sesongen til glede for 

mange. Vi gjennomførte også flere nyttige arrangementer, som plumpekurs og turskøytekvelden. 

DNT Vansjø har et solid rykte innen turskøyting, og vår kompetanse blir etterspurt av andre klubber. Vi stiller opp 

og deler vår kunnskap der det trengs. 

Vårt mål: å skape TURGLEDE i sikre rammer på isen. 

 

TURSKØYTING FOR ALLE I ALLE ALDRE 

 

Året 2024 har også i år vært et aktivt og godt år for kajakkgruppa. Vi får stadig nye medlemmer til foreningen, 

både gjennom de ukentlige aktivitetene og gjennom kursene vi holder for nye padlere. 



Onsdagspadlingene er en god og populær aktivitet som gir trygge rammer for våre medlemmer som ønsker å padle 

sammen med andre. Vi har fokus på å holde et tilpasset nivå for nye padlere. 21 onsdagsturer er avholdt med til 

sammen 81 deltakere. 229 individuelle padleturer.  

Hovedturen for sommeren gikk til Tredalen. Vi padlet fra Tangen fredag 2. august og returnerte søndag 4. august. 

Det organiseres turer etter vær og kompetanse. Det overnattes i hengekøyer og telt. Vi samlet oss til bålet og 

bespisning. Det var gode historier, litt lokal slåpevin. Quizmaster Ingrid hadde full kontroll, men de som skulle 

organisere premiene slet litt. Vår faste yogainstruktør Trine var selvsagt med. Det samme var Terjes ukulele. En 

herlig helg. 

Nevner også DNT Horten sin tur som foregikk helt ute i havgapet ved Svenner fyr, 31. mai – 2. juni. Nydelig vær, 

og for et fabelaktig område å ferdes i når været er med oss. 

Andre aktiviteter: 

• Rolvsøy rundt 

• Jeløy rundt 

• Sommertur til Akerøya 

• Oslo rundt 

• Høsttur Vansjø med overnatting 

• 3 grunnkurs 

• 1 introkurs for gruppe 

Vi er per nå 17 dyktige turledere, med litt forskjellig aktivitetsnivå. Det gledelige er at Anette har returnert fra 

Bodø. Inger Merete, Johnny og Anne Beate har alle bestått aktivitetsleder-skoleringen, så her har vi 3 gode 

turledere. Om kompetansenivået, så er det viktig at vi holder den vedlike, skolerer nye turledere og at vi har en 

egenutvikling. Killingen er et sted for samtrening med andre turledere i Oslofjorden. 

Intro/grunnkurs førstehjelp som ble organisert av DNT sentralt ble avviklet på Nevlunghavn. Turlederne har i år 

ikke fått tid til vår lokale samling for å utveksle erfaring og samhandle. Men mange skolerer seg videre for egen 

del. Vi må kunne ta de riktige valgene når uforutsette ting oppstår. Og det kan vi. Det har aldri vært mer 

kompetanse i gruppa. 

 

Sti- og dugnadsgruppa består av 30 ivrige DNT-medlemmer - vesentlig spreke pensjonister.  Ca. 20 stk av oss er 

spesielt ivrige og møter opp tirsdag etter tirsdag året igjennom.  Men det er lov å både reise til fjells - og til 

sørligere strøk - en gang imellom.  Fredagskaffen inntar vi på Storebaug Kro. 

Vi liker å høre at vi er ryggraden i DNT Vansjø. Og 5400 timer med dugnad har vi logget i 2025. 

Gruppa har bidratt sterkt i Opptur, Kom deg Ut-dagene, samt Kaptein Rødskjegg og fuglekassesnekrings-dagen 

med Barnas Turlag.  Vi sliter med at vi ikke har noe fast sted å være slik at verktøy og tilhengere «flyter» rundt. Vi 

har kontroll, men det er tungvint å arbeide slik.  HMS har vært prioritert. Hjertestarteren har ikke vært i bruk. Vi 

har ingen skader registrert i 2024. 



Vi har kappet og kløyvd ved i Råde og kjørt både til Fugleleiken, Rørfjell, Askerødtjern, Våler Varde og Ravnsjø. 

Samt til gapahukene i Vansjø. Traktorene (med kløyvere) til Graham og Morten har gjort susen, men en god del er 

også håndkløyvd. Vi har bra med ved på lager i Råde, velvilligst lagret hos Kristian Solberg. 

Tørkesommeren 2018 medførte mange grantrærs død. Grantrærne har siden gått overende og har sperret mange 

stier i særdeleshet på Jeløy, men også i Mossemarka, Årvoldtangen, Råde og Svinndal. Gruppa har ryddet stiene 

etter avtale med grunneierne og statsforvalteren. 

På Jeløy, i Mossemarka og i Svinndal er en del stier remerket.  Og Årvoldtangen har fått nye stolper – og 

standsmessige skilt produsert på Asker Produkt. 

ATVen har av oss vært benyttet i høst til vedkjøring til Askerødtjernet, men måtte etterpå på verksted. Den har 

etter reperasjon stått garasjert klar til ny innsats. 

Båten har fast plass hos Vansjø Båtforening i Ørehavna.  Skippere har vært Sigurd Karlsen og Jon Holmsen. Egen 

frivillig gruppe fra s/d-gruppa har vært med. Gapahukene har vært jevnlig inspisert og vedlikeholdt på tirsdagene.  

Om nødvendig har ved blitt etterfylt fra vårt lager i Råde.  Utmerket samarbeid med Vansjøtjenesten som ellers 

har ved-ansvaret.  Båten har vært satt ut i mai etter opplag på Carlberg gård med opptak i oktober. Service foretatt 

av Fuglevik Båtservice. 

 

FUGLELEIKEN 

I 2023 ble lavvoen på Lognet på Tomb flyttet til Fugleleiken av Sti- og dugnadsgruppa. Den «lille Tøffe» traktoren 

til Graham og den «nye veien» var sentral.  I 2024 sto flytting av mulltoalettet fra Lognet til Fugleleiken for tur. 

Traktoren klarte også å få opp det - og mulltoalett kan nå tilbys. 

STRØMNESÅSEN 

Vi har i flere år hatt sti/løype på Strømnesåsen på virksomhetspanen. Fra tidligere tider har det vært blåmerket 

løype, men den var nesten glemt.  I samarbeid med kommunen, kjentfolk og grunneiere ble gamle og nye traseeer 

stukket ut. Reultatet har nå blitt en ca 9 km rundturløype fra Strømnesåsens nye byggefelt til Tombdalen med 

tilknytning til Rørfjell. Traseene er skiltet og merket og det er bygd klopper der det var behov.  

Kulturminneskilting er det som nå står for tur.  

 

GAPAHUKGRUPPA 

Gruppa består av 6 faste medlemmer og 2 reserver. Vi har hatt 12 turer i Vansjø. Bemanning av båten går greit. 

Båten ble satt ut 23/4, alt OK. 

Vi har bidratt ved «Opptur» som vanlig. Etter ønske fra oss hadde vi i år hjelp av to ekstra båter til kontroll og 

beredskap. Det bidro til bedre avvikling av kanopadling, og større sikkerhet for elevene. Stor bedring fra 

foregående år. 

Gapahukene får regelmessig ettersyn. Ved enighet med Våler kommune har vi endelig fått fjernet søppeldunkene 

på Gudøya. Kommunen innså det vi hadde sett lenge, at folk rydder etter seg når de ikke har andre muligheter. 

Det ble noen få reaksjoner blant Vansjøfolket, da kommunen også fjernet dunker fra andre steder, men de fleste 

har innsett at det var et fornuftig grep. 



Vi har bidratt ved «Skogglede-dagen» i øsregn med få deltakere, men vi kan prøve igjen, hvis ønskelig. 

«Ramma» på Gudøyhuken ble erstattet med benker fra egen produksjon på samme måte som på Store Kvernøy. 

Mye jobb med frakt av steinheller og planker samt montering, et godt og forhåpentligvis varig resultat. 

Det har vært fraktet mye ved til gapahukene, Vansjøtjenesten har bidratt litt. Store mengder vedkubber ble fraktet 

fra Elverhøy til Grevlinghuken, og senere kløyvet. Vi søkte Styret om kjøp av strømaggregat til bruk av vedkløyver, 

og den er til god nytte. 

Ellers har det vært regelmessig inspeksjon av gapahukene, og de er i ganske god forfatning. 

Båten ble sjekket og kjørt til Carlberg Gaard for vinterlagring 15 oktober, og er klar for våren 2025. Det er 

mannskapet også. 

 

RAVNSJØHYTTA OG RAVNSJØHOLMEN 

Ravnsjøhytta og Ravnsjøholmen har også i år fått mye av vår tid til vedlikehold og drift, bl.a. har Ravnsjøhytta fått 

ny Dovre vedovn 40/45 CB – rentbrennende. Det viste seg at peisen alene ikke var rask nok til å fyre opp hytta.  

Innkjøringen av det nye VVS- og renseanlegget har vært fulgt. 

Vegetasjonen rundt hytta har blitt slått og takrenner tømt. Båtene og naustet har fått jevnlig ettersyn. Badetrappa 

på holmen er tatt inn og må nok til sommeren erstattes av en ny.     

Hytta har vært leid bort i 92 døgn og med til sammen 489 personer.  

 

SLOTTET 

Klebersteinpeisen på Slottet var ansett som bevaringsverdig, men brannfarlig.  Det var besluttet å renovere peis og 

pipe. Oddvar og Jan har ledet an i arbeidet og peisen er nå gjenoppbygget fra fjell og opp til taket med riktige 

materialer og avstander.  Resten skal ordnes i våres.     

 

 

OPPTUR 

Ca 600 deltagere og 22 frivillige. Alle 8 klassinger i Mossergionen ble invitert til OPPTUR 2024. Vi leide inn 

busser fra Schaus Buss for elever fra Råde, Våler og Hoppern. Elever fra Nøkkeland, Bytårnet, Globus og Verket 

kom seg til Storebaug selv. Våre frivillige bidro med formidabel innsats før, under og etter arrangementet. Her er 

det mange timers arbeide og mange års erfaring som ligger bak. 

Etter fjorårets mindre hyggelige hendelser med enkelte ungdommer var det lagt ned ekstra innsats med ny 

organisering og oppfølging i forkant fra oss på kontoret. Dette kombinert med tydelig kommunikasjon til lærere 

førte til en bedret opplevelse. 



Sola skinte som vanlig, det var god stemning blant ungdommen og dagen ble vellykket takket være våre flotte 

frivillige. 

 

KOM DEG UT-DAGENE 

Kom deg ut-dagene er en suksess med aktiviteter for barna. Det er et kriterie fra DNT sentralt at arrangementet 

skal arrangeres bynært og at det skal være en lav terksel på arrangementet og aktivitetene. Nesparken gir oss noen 

fordeler med dette, men også noen utfordringer i forhold til parkering og snøforhold vinterstid. 

Det ble servert vafler, pølser (sponset av Gilde) og besøk av Turbo. Enkelte organisasjoner stiller opp sammen med 

oss, slik som Kirkens bymisjon/Skattekammeret, og sopp- og nyttevekstforbundet. 

KDU vinter blir arrangert første søndag i februar, og som denne gang falt på 4. februar. Det antas ca. 2000 

besøkende i Nesparken denne dagen.  

KDU-høst blir arrangert første søndagen i september, og som denne gang falt på 1. september.   

 

NYTTÅRSBADET 

Nyttårsbadet er en årlig glede for de som elsker et kaldt bad. I 2024 var det godt oppmøte og det anslås ca 200 

badende. Vanntemperaturen ca. 2 grader. Det ble delt ut luer med logo på, sponset av Sparebank1 Østfold og 

Akershus. Denne gang på forhånd slik at de badende kunne ha de på seg, noe som var fint på bilder. 

DNT Vansjø stilte opp med ca 20 frivillige. Disse hjalp til med organisering av bading og servering. Røde Kors var 

leid inn med bil og 2 livreddere. 

Arrangementet gir oss god profilering og omtale.  

 

I vårt arbeid forsøker vi å tenke inkludering og mangfold i alt vi gjør, samt legge en lav terskel på så mange av våre 

aktiviteter som mulig. For mange er friluftslivet fremmed og det er derfor svært viktig at vi fremmer det enke 

turliv og dens gleder. Våre arrangementer og turer skal i all hovedsak være lett tilgjengelig og treffe mangfoldet. Vi 

har jevn kontakt med ulike foreninger som er et ledd nærmere grupper med behov for inkludering og 

aktivitetstilbud i regionen vår. 

I 2024 hadde vi våre to familiedager i Nesparken (vinter og høst). Vi ser her at bynære Nesparken trekker et større 

mangfold og her treffer vi også mange vi ikke ser på andre aktiviteter i skog og mark. Kanskje er familiedagen i 

Nesparken inngangsporten for noen? 

Her er et utdrag fra noen av våre arrangementer med inkludering i spissen: 

Vi feiret samefolkets dag på skihytta med Bidos, foredrag av Aina Kapuang og storfint besøk fra Finnmark. I mars 

arrangerte vi tur til Nesparken med Fontenehuset. Det ble tomatsuppe på bål, tur, konkurranse om å slå opp telt 

uten bruksanvisning, kast med fiskestang og ikke minst god friluftsprat. Det ble organisert to hytteturer for 

kvinner med innvandrerbakgrunn til vår flotte Ravnsjø hytte i mai og juni. Her var det felleskap, hygge og 



bekjentskap med naturen som stod i fokus. Det ble matlaging på bål, gåturer og padling. Vi fikk svært gode 

tilbakemeldinger fra kvinnene som var med på tur. 

I juni deltok vi på terrengløp på Jeløya med Joelette turvogn. I vogna hadde vi med en kvinnelig rullestolbruker 

som ikke hadde vært på skogstur på 10 år. Dette ble en flott og unik opplevelse takket være en tøff deltaker som 

ville teste turvogna, og våre dyktige turledere som assisterte. I september arrangerte vi bålmat fra hele verden med 

ungdomsgruppa. Her fikk ungdommene forsøke seg på mat på bål fra ulike verdensdeler. 

 

Hovedprofileringen vår går via nettsider, sosiale medier og nyhetsbrev. Annonse i Moss avis har vært benyttet for 

nærturer og aktiviteter for de litt mer voksne brukerne.  

Vi har hatt avisomtaler om aktiviteter gjennom året, for eksempel. Kom deg ut dagene og Opptur.  

 

Året 2024 har vært sterkt preget av oppslag i media omkring planer om bruk av store naturarealer til 

utbyggingsformål i Moss kommune. Eksempler på dette Moss E6 Næringspark som vil beslaglegge østlige deler av 

Mossemarka, Solgrid sine planer om solkraftanlegg i den sørlige delen av Mossemarka mot Rv 120 og store 

boligprosjekter, - på Kambo, Halmstad og Mosseskogen / Røysåsen. 

Det nye styringsflertallet i Moss har i stor grad levd opp til sine valgløfter om å gjøre kommunen til en JA-

kommune «hvor man tar hele kommunen i bruk» i utbyggingssammenheng. En rekke «omkamper» er gjort i 

saker som gjelder tiltak i strandsonen og tidligere «ulovligheter» har blitt gitt dispensasjon. 

Det økte trykket på naturen har mobilisert lokale foreninger og organisasjoner som bruker naturarealene i sin 

virksomhet og er opptatt av å bevare variert natur og mangfoldet til beste for friluftsliv og folkehelse. 

DNT Vansjø har for egen del eller sammen med andre foreninger/organisasjoner 

· hatt møte med posisjonen i Moss kommune angående Solgrid sine planer, 

· orientert om DNT Vansjø sitt syn på planer om solkraftanlegg i Mossemarka i møte i Moss Arbeiderparti 

· deltatt i energiseminar i Våler kommune, 

· skrevet kronikk i Moss Avis med oppfordring til dugnad for bevaring av nærnaturen i Moss kommune 

· planlagt et langsiktig samarbeid mellom «grønne foreninger/organisasjoner» og idrettsklubber som bruker marka 

med sikte på medieoppslag, politikerkontakt m.m. 

Våren 2024 bidro flere fra foreningen i et omfattende arbeid med å kartlegge og sette verdi på friluftslivsområder, 

utfartsområder og ferdselsårer i foreningens nedslagsfelt. Kartleggingen var initiert av fylkeskommunen og hadde 

et regionalt perspektiv. 



Forøvrig – på det hjemlige plan er «sporløs ferdsel», «ta med eget søppel hjem» og «kameratkjøring» en stadig 

anbefalt praksis. 

 

 

I 2024 er det ikke rapportert inn alvorlig skade fra noen av gruppene. Vi har kjørt, førstehjelpskurs, 

livredningskurs, plumpekurs, issikkerhetskurs, turlederkurs og diverse andre kurs (se under kursvirksomhet) som 

skal bidra til større sikkerhet hos våre frivillige, men også hos våre deltakere. Vi bruker risikovurderingsskjema i 

DNT sitt system TRYGG. 

 

Våre lokale samarbeidspartnere i 2024 har vært: 

Bjørn C – 20% på ullgensere og ullundertøy 

Standard Sport – 15-20% på sko, klær og turutstyr 

Moss klatresenter – 10% på inngangsbillett og butikk 

ACTIC treningssenter – 15% og fri inngang 

  

 


